
Til medlemmerne af Klima-, Energi- og forsyningsudvalget. 

Jeg er en af ca. 418000 ejere af et naturgasfyr, der sikkert som jeg er forbløffet over, at Staten iskoldt 
opkræver 25% moms af en gaspris, der på ét år er blevet 10 gange større. Jeg er selvfølgelig vidende 
om, at en stor del af gasfyrejerne får hver et éngangs varmetilskud på ca. 6000 kr. Det har de i 
virkeligheden selv betalt som følge af momsen på den stigende gaspris, hvilket er en smule 
tragikomisk. 

Statens momsindtægt er på et år steget med ca. 11,5 millioner om ugen på grund af de stigende 
gaspriser. Jeg har fra politisk side hørt det synspunkt, at man ikke vil give et generelt tilskud f.eks. pr 
kubikmeter naturgas. Argumentet for dette synspunkt er, at der er intet som økonomi der tvinger 
brugerne over på mere klimavenligere opvarmingsformer.  

Det er i midlertidig en kendsgerning, at skiftet til alternative opvarmningsformer er ramt af 
leveringsproblemer, så set med mine øjne ville det være rimeligt med et statsligt tilskud i en kortere 
periode i forhold til naturgasprisen, indtil leveringsproblemet med alternative opvarmningsformer er 
overstået.   
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